
 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії обласної ради з питань  

аграрної політики та земельних відносин  

 
 

25 травня 2023 року м. Полтава № 13 

 

Головуючий: Гришко Іван Іванович – голова постійної комісії обласної ради з 

питань аграрної політики та земельних відносин. 

 

Присутні: Капленко Валерій Ілліч – заступник голови постійної комісії, Дядик 

Олег Олегович, Мотрич Юрій Миколайович (у режимі відеоконференції), 

Несен Валентин Володимирович (у режимі відеоконференції), Сушко Сергій 

Федорович – члени постійної комісії. 

 

Відсутні: Руденко Олександр Іванович, Смірнов Олександр Михайлович, 

Сидоренко Іван Іванович, Сук Наталія Олександрівна – члени постійної комісії. 

 

Склад постійної комісії – 10 осіб. Присутні – 6 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Запрошені та присутні: 
 

 

Антоненко 

Тетяна Миколаївна 

 

 

головний спеціаліст відділу використання 

земель, управління землеустрою, використання 

та охорони земель Головного управління 

Держгеокадастру у Полтавській області 

 

Біленький  

Олександр Юрійович 

 

голова Полтавської  обласної ради 

Бруслик 

Олексій Юрійович 

заступник начальника Полтавської обласної 

військової адміністрації 

 

Куцовол 

Володимир Михайлович 

 

депутат Полтавської обласної ради 

 

Лемешко 

Олександр Миколайович 

 

перший заступник голови Полтавської  

обласної ради 
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Гришко І.І., голова постійної комісії, звернувся з проханням до присутніх, 

враховуючи вимоги воєнного стану, з метою дотримання заходів безпеки та 

попередження витоку інформації, що може призвести до обізнаності 

противника про оборонні заходи в області, під час проведення засідання 

постійної комісії утриматись від здійснення фото та відеозйомок. 
 

Порядок денний: 

 

1. Про хід виконання Програми фітосанітарних заходів по ліквідації 

регульованих шкідливих організмів на території Полтавської області на 

2019 – 2023 роки. 

2. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про зведений пооб’єктний 

перелік робіт з інвентаризації земель водного фонду, витрати щодо яких 

підлягають компенсації за рахунок коштів обласного бюджету, що надходять у 

порядку відшкодування втрат сільськогосподарського і лісогосподарського 

виробництва». 

Лунін 

Дмитро Сергійович 

начальник Полтавської обласної військової 

адміністрації 

Метельська 

Лариса Євгенівна 

 

начальник відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 

 

Рогожинський  

Юрій Олександрович 

провідний інженер лісового господарства 

Слобожанського лісового офісу Державного 

спеціалізованого господарського підприємства 

«Ліси України»  

 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Синявська 

Тамара Григорівна 

 

заступник керівника апарату ‒ керуючий 

справами виконавчого апарату обласної ради 

 

Таранова 

Тетяна Анатоліївна 

 

начальник відділу з питань земельних відносин 

та надрокористування виконавчого апарату 

обласної ради 

 

Фролов 

Сергій Олександрович 

директор Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Представники засобів масової інформації. 
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3. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про зведений пооб’єктний 

перелік робіт з інвентаризації земельних ділянок зайнятих полезахисними 

лісовими смугами, розташованих на землях сільськогосподарського 

призначення, витрати щодо яких підлягають компенсації за рахунок коштів 

обласного бюджету, що надходять у порядку відшкодування втрат 

сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва». 

4. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету Міністрів 

України щодо впровадження на території України альтернативних джерел 

енергії». 

5. Про розгляд матеріалів до проєкту рішення обласної ради «Про 

Звернення депутатів Полтавської обласної ради до Верховної Ради України 

щодо публічного обговорення та врахування норм Закону України "Про 

фермерські господарства" при розгляді законопроекту від 06.09.2021 № 6013 

"Про особливості регулювання підприємницької діяльності окремих видів 

юридичних осіб та їх об’єднань у перехідний період"». 

6. Про передачу земельних ділянок у приватну власність та користування 

громадянам України – учасникам бойових дій, членам сімей загиблих 

(померлих) ветеранів війни, які захищали незалежність, суверенітет та 

територіальну цілісність України і брали безпосередню участь в 

антитерористичній операції та операції Об’єднаних сил, захисту безпеки 

населення та інтересів держави, у зв’язку з військовою агресією російської 

федерації проти України та їх продажу на території Полтавської області. 

7. Різне. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, запропонував прийняти порядок 

денний за основу. 

 
ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти запропонований порядок денний за основу. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, запропонував включити до порядку 

денного засідання постійної комісії питання: 
 

1. Про вирішення питання передачі самозалісених та придатних для 

створення лісів земельних ділянок державної та комунальної власності в 

постійне користування державним та комунальним лісогосподарським 

підприємствам. 

2. Про матеріали до проєкту рішення обласної ради «Про Програму 

розвитку та підтримки аграрного комплексу Полтавщини за пріоритетними 

напрямками на період до 2027 року в новій редакції». 

 
ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 
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ВИРІШИЛИ: підтримати пропозицію голови комісії щодо включення питань до 

порядку денного засідання комісії. 

 
Гришко І.І., голова постійної комісії, запропонував прийняти порядок 

денний в цілому. 

 
ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії в цілому. 

 

Сформований порядок денний: 

 

1. Про хід виконання Програми фітосанітарних заходів по ліквідації 

регульованих шкідливих організмів на території Полтавської області на 

2019 – 2023 роки. 

2. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про зведений пооб’єктний 

перелік робіт з інвентаризації земель водного фонду, витрати щодо яких 

підлягають компенсації за рахунок коштів обласного бюджету, що надходять у 

порядку відшкодування втрат сільськогосподарського і лісогосподарського 

виробництва». 

3. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про зведений пооб’єктний 

перелік робіт з інвентаризації земельних ділянок зайнятих полезахисними 

лісовими смугами, розташованих на землях сільськогосподарського 

призначення, витрати щодо яких підлягають компенсації за рахунок коштів 

обласного бюджету, що надходять у порядку відшкодування втрат 

сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва». 

4. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету Міністрів 

України щодо впровадження на території України альтернативних джерел 

енергії». 

5. Про розгляд матеріалів до проєкту рішення обласної ради «Про 

Звернення депутатів Полтавської обласної ради до Верховної Ради України 

щодо публічного обговорення та врахування норм Закону України "Про 

фермерські господарства" при розгляді законопроекту від 06.09.2021 № 6013 

"Про особливості регулювання підприємницької діяльності окремих видів 

юридичних осіб та їх об’єднань у перехідний період"». 

6. Про передачу земельних ділянок у приватну власність та користування 

громадянам України – учасникам бойових дій, членам сімей загиблих 

(померлих) ветеранів війни, які захищали незалежність, суверенітет та 

територіальну цілісність України і брали безпосередню участь в 

антитерористичній операції та операції Об’єднаних сил, захисту безпеки 

населення та інтересів держави, у зв’язку з військовою агресією російської 

федерації проти України та їх продажу на території Полтавської області. 
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7. Про вирішення питання передачі самозалісених та придатних для 

створення лісів земельних ділянок державної та комунальної власності в 

постійне користування державним та комунальним лісогосподарським 

підприємствам. 

8. Про матеріали до проєкту рішення обласної ради «Про Програму 

розвитку та підтримки аграрного комплексу Полтавщини за пріоритетними 

напрямками на період до 2027 року в новій редакції». 

9. Різне. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, запропонував затвердити регламент 

роботи засідання постійної комісії: 

 

– для виступів – до 5 хв.; 

– для пропозицій – до 3 хв.; 

– в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи засідання постійної комісії. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, нагадав, що відповідно до 

Рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у 

Полтавській обласній раді, у разі наявності у членів постійної комісії депутатів 

обласної ради конфлікту інтересів при розгляді питань порядку денного, вони 

мають врегулювати його шляхом своєчасного самостійного публічного 

оголошення про це під час засідання. 

 

Біленький О.Ю., голова обласної ради, за особливі заслуги перед 

українським народом вручив Почесну грамоту Верховної Ради України 

заступнику голови постійної комісії, генеральному директору 

СТОВ «Воскобійники» Капленку В.І. 

 

Розгляд питань порядку денного. 

 

 

1. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Програми фітосанітарних заходів по 

ліквідації регульованих шкідливих організмів на території Полтавської області 

на 2019 – 2023 роки. 

 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив наступне: 

− порядок використання коштів обласного бюджету на виконання 

програми затверджений рішенням пленарного засідання тридцять третьої сесії 

Полтавської обласної ради сьомого скликання від 03.06.2020 № 1348; 
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− порядок передбачає компенсацію установам, закладам спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області понесених витрат 

на виконання заходів, передбачених програмою; 

− в 2020 році сума компенсації склала 49950,60 грн на виконання 

пріоритетних завдань програми з локалізації та ліквідації амброзії полинолистої 

на території населених пунктів; 

− на виконання заходів у 2021 році із обласного бюджету виділено 

500,0 тис. грн відповідно до наданих територіальними громадами заявок 

шляхом спрямування субвенцій на рахунки місцевих бюджетів виділено кошти 

на умовах співфінансування в сумі 319,4 тис. грн; 

− протягом 2021 року використано 263 тис. грн, залишилося не 

використаних коштів у сумі 54,743 тис. грн, які повернуті до обласного 

бюджету; 

− в 2022 році програмою було передбачено виділення 1000 тис. грн, але у 

зв’язку із введенням в дію військового стану заявки не подавались, 

фінансування не проводилось; 

− на 2023 рік в обласному бюджеті кошти на виконання Програми 

фітосанітарних заходів по ліквідації регульованих шкідливих організмів на 

території Полтавської області на 2019 – 2023 роки не передбачені. 

Відповів на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Біленький О.Ю., голова Полтавської обласної ради, запитав про кількість 

площ, вкритих амброзією полинолистою. 

Гришко І.І., голова постійної комісії, запитав чому громади не звертаються 

з клопотаннями про виділення коштів. 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, відмітив, що 

територіальні громади сіл, селищ, міст Полтавської області не хочуть боротися 

з карантинними бур’янами. Зазначив, що до цієї проблеми необхідно 

долучатися Державній екологічній інспекції Центрального округу. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомив про виділення Полтавською міською радою 4 млн грн на проведення 

робіт по знищенню карантинних рослин. 

Дядик О.О., член постійної комісії, запитав про територіальні громади, які 

не приймали участі у співфінансуванні та самі не виділяли відповідних коштів. 

Сушко С.Ф., член постійної комісії, відмітив що поряд з амброзією 

полинолистою значної шкоди довкіллю завдає ватник сирійський. 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 
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ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту агропромислового розвитку Полтавської 

обласної військової адміністрації забезпечити подальше виконання Програми 

фітосанітарних заходів по ліквідації регульованих шкідливих організмів на 

території Полтавської області на 2019 – 2023 роки. 
 

 

2. СЛУХАЛИ: Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про зведений 

пооб’єктний перелік робіт з інвентаризації земель водного фонду, витрати щодо 

яких підлягають компенсації за рахунок коштів обласного бюджету, що 

надходять у порядку відшкодування втрат сільськогосподарського і 

лісогосподарського виробництва». 

 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив наступне: 

‒ Департамент агропромислового розвитку Полтавської обласної 

військової адміністрації відповідає за інвентаризацію земель зайнятих 

лісосмугами і водними об’єктами (ставками); 

‒ по землях водного фонду співфінансування здійснюється рівними 

частками із обласного і сільських, селищних, міських бюджетів (50/50). 

− на рахунок обласного бюджету надійшло в порядку відшкодування 

вартості втрат сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва 

1199 тис. грн; 

− 1030 тис. грн передбачено на фінансування робіт по інвентаризації 

земель у 2023 році; 

− до співфінансування долучилися 23 територіальні громади; 

‒ для проведення інвентаризації визначено всього 2883 земельні ділянки 

загальною площею 4202 га. Вартість робіт становить 2817 тис. грн, в тому числі 

з обласного бюджету планується профінансувати кошти в сумі 893 тис. грн; 

− проєктом рішення пропонується профінансувати виконання робіт з 

інвентаризації 35 ділянок земель водного фонду загальною площею 376,85 га; 

‒ загальна сума що повинна профінансуватись становить 241,2 тис. грн, в 

тому числі з обласного бюджету 120,5 тис. грн; 

− на засіданні обласної комісії з визначення сільськогосподарських 

підприємств, яким надаватимуться кошти з обласного бюджету, що надходять в 

порядку відшкодування втрат сільськогосподарського і лісогосподарського 

виробництва, 12.05.2023 (протокол № 1) затверджено та направлено на 

погодження профільних постійних комісій обласної ради з послідуючим 

затвердженням на сесії обласної ради: 

1) зведений пооб’єктний перелік робіт з інвентаризації земельних ділянок 

водного фонду, витрати щодо яких підлягають компенсації за рахунок коштів 



 8 

обласного бюджету, що надходять у порядку відшкодування втрат 

сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва; 

2) зведений пооб’єктний перелік робіт з інвентаризації земельних ділянок 

зайнятих полезахисними лісовими смугами, розташованих на землях 

сільськогосподарського призначення, витрати щодо яких підлягають 

компенсації за рахунок коштів обласного бюджету, що надходять у порядку 

відшкодування втрат сільськогосподарського і лісогосподарського 

виробництва. 

Відповів на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, з метою ініціювання 

відповідної роботи серед сільських, селищних і міських громад запропонував 

підтримати пропозицію Полтавської обласної військової адміністрації. 

Наголосив на тому, що інвентаризація лісосмуг ‒ це обов’язок 

сільськогосподарських підприємств, місцеві ради повинні використовувати такі 

можливості.  

Бруслик О.Ю., заступник начальника Полтавської обласної військової 

адміністрації, повідомив наступне:  

‒ незважаючи на те, що місцевим радам передані в комунальну власність 

землі за межами населених пунктів, вони не займаються їх охороною; 

‒ з кожною громадою питання інвентаризації земель опрацьовані, але 

підтримали ініціативу не всі; 

‒ подані заявки місцевих рад враховані. 

Дядик О.О., член постійної комісії, зазначив, що в області не всі громади 

спроможні співфінансувати роботи з інвентаризації земель. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомив, що в Полтавській області на сьогодні 10 неспроможних громад. 

Додав, що сільський голова неспроможної громади повинен займатися 

наповненням місцевого бюджету. Пояснив черговість фінансування в період дії 

воєнного стану. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про зведений пооб’єктний 

перелік робіт з інвентаризації земель водного фонду, витрати щодо яких 

підлягають компенсації за рахунок коштів обласного бюджету, що надходять у 

порядку відшкодування втрат сільськогосподарського і лісогосподарського 

виробництва». 
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3. СЛУХАЛИ: Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про зведений 

пооб’єктний перелік робіт з інвентаризації земельних ділянок зайнятих 

полезахисними лісовими смугами, розташованих на землях 

сільськогосподарського призначення, витрати щодо яких підлягають 

компенсації за рахунок коштів обласного бюджету, що надходять у порядку 

відшкодування втрат сільськогосподарського і лісогосподарського 

виробництва». 

 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що обласна комісія з 

визначення сільськогосподарських підприємств, яким надаватимуться кошти з 

обласного бюджету, що надходять в порядку відшкодування втрат 

сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва просить підтримати 

рішення про інвентаризацію земель зайнятих лісосмугами. 

Відповів на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Дядик О.О., член постійної комісії, запитав: 

‒ про площу земель що узгоджена до інвентаризації по Семенівській 

територіальній громаді Кременчуцького району Полтавської області; 

‒ про причини неподання іншими громадами заявок на співфінансування 

робіт з інвентаризації земельних ділянок зайнятих полезахисними лісовими 

смугами, розташованих на землях сільськогосподарського призначення, 

витрати щодо яких підлягають компенсації за рахунок коштів обласного 

бюджету, що надходять у порядку відшкодування втрат сільськогосподарського 

і лісогосподарського виробництва. 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, запропонував 

підтримати проєкт рішення. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про зведений пооб'єктний 

перелік робіт з інвентаризації земельних ділянок зайнятих полезахисними 

лісовими смугами, розташованих на землях сільськогосподарського 

призначення, витрати щодо яких підлягають компенсації за рахунок коштів 

обласного бюджету, що надходять у порядку відшкодування втрат 

сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва». 
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4. СЛУХАЛИ: Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про Звернення 

депутатів Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету 

Міністрів України щодо впровадження на території України альтернативних 

джерел енергії». 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, запропонував ознайомитися з 

проєктом звернення, поданим депутатом обласної ради Ярошенком В.М. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, запропонував не 

підтримувати звернення у зв’язку з тим, що в Україні не обробляється 32 % 

земель. Повідомив про стан посівної компанії у північних прикордонних 

областях. 

Дядик О.О., член постійної комісії, запитав про площі посівів кукурудзи на 

зерно в області. 

Бруслик О.Ю., заступник начальника Полтавської обласної військової 

адміністрації, зазначив, що необхідно звертати увагу на розвиток переробної 

галузі, а не спалювати зерно. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій: 

підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету Міністрів 

України щодо впровадження на території України альтернативних джерел 

енергії». 

 

Запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 1, проти – 2, утримались – 3, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: пропозиція не набрала необхідної кількості голосів для прийняття 

рекомендацій. 

 

 

5. СЛУХАЛИ: Про розгляд матеріалів до проєкту рішення обласної ради «Про 

Звернення депутатів Полтавської обласної ради до Верховної Ради України 

щодо публічного обговорення та врахування норм Закону України "Про 

фермерські господарства" при розгляді законопроекту від 06.09.2021 № 6013 

"Про особливості регулювання підприємницької діяльності окремих видів 

юридичних осіб та їх об’єднань у перехідний період"». 

 

Сушко С.Ф., член постійної комісії, розповів про збори керівників 

фермерських господарств області, які відбулися 19.05.2023 у м. Кобеляки 

Полтавського району Полтавської області.  
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Пояснив¸ що законопроектом пропонується: 

‒ припинення існування фермерських господарств шляхом перереєстрації 

в товариства; 

‒ зміну статутів фермерських господарств; 

‒ переоформлення права на земельні ділянки, які знаходяться в постійному 

та довічному користуванні. 

Звернув увагу на те, що прийняття законопроекту призведе до 

неузгодженості Закону України «Про фермерські господарства» із Цивільним 

кодексом України. 

Запропонував:  

1) підготувати та винести законопроект № 6013 на публічне громадське 

обговорення, із залученням науковців та провідних фахівців даної галузі задля 

аналізу ризиків для агробізнесу та економічної ефективності від його 

прийняття; 

2) виключити із законопроекту норму про реорганізацію фермерських 

господарств у господарські товариства, як особливої, та ефективної форми 

господарювання, яка сприяє забезпеченню продовольчої безпеки країни; 

3) норми Закону України «Про фермерські господарства» внести у вигляді 

доповнень до відповідного розділу Цивільного кодексу України зі збереженням 

усіх основних його положень, в тому числі і тих, що стосуються права 

постійного та довічного користування землею; 

4) відтермінувати розгляд законопроекту № 6013 до моменту проведення 

повного та обгрунтованого аналізу ризиків для агробізнесу та економічної 

ефективності від його прийняття. 

 
Куцовол В.М., депутат обласної ради, повідомив, що прийняття 

законопроекту № 6013 змусить фермерські господарства перереєструватися, 

чим ліквідується правовий статус фермерського господарства та призведе до 

невизначеності із землями постійного користування фермерських господарств; 

господарства не зможуть отримати державну підтримку, визначену Законом 

України «Про фермерські господарства».  

Запропонував: 

‒ відтермінувати прийняття законопроекту від 06.09.2021 № 6013 «Про 

особливості регулювання підприємницької діяльності окремих видів 

юридичних осіб та їх об’єднань у перехідний період»; 

‒ доопрацювати законопроект від 06.09.2021 № 6013 «Про особливості 

регулювання підприємницької діяльності окремих видів юридичних осіб та їх 

об’єднань у перехідний період»; 

‒ виключити норму перереєстрації фермерських господарств; 

‒ провести громадське обговорення; 

‒ узгодити його норми із Законом України «Про фермерські 

господарства»; 

‒ підтримати звернення до Верховної Ради України. 

Заперечив зміни тексту звернення та підтримав участь депутатів 

Полтавської обласної ради у засіданні профільного комітету Верховної Ради 
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України. 

Відповів на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, запропонував: 

‒ делегувати для участі в розгляді законопроекту до другого читання 

профільним комітетом Верховної Ради України депутатів Полтавської обласної 

ради; 

‒ підтримати прийняття звернення. 

Бруслик О.Ю., заступник начальника Полтавської обласної військової 

адміністрації, підтримав пропозиції депутатів обласної ради. 

Лемешко О.М., перший заступник голови Полтавської обласної ради, 

запропонував звернутися до провідних вищих навчальних закладів області з 

метою формулювання конкретних поправок до законопроекту № 6013. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію депутатів Полтавської обласної ради Сушка С.Ф., 

Куцовола В.М. взяти до відома. 

 

2. Підтримати пропозиції депутатів Полтавської обласної ради 

Сушка С.Ф., Куцовола В.М.  

 

3. Рекомендувати депутатам Полтавської обласної ради Сушку С.Ф., 

Куцоволу В.М. подати в установленому порядку на розгляд обласної ради 

проєкт рішення «Про Звернення до Верховної Ради України щодо розгляду 

законопроекту від 06.09.2021 № 6013 "Про особливості регулювання 

підприємницької діяльності окремих видів юридичних осіб та їх об’єднань у 

перехідний період"». 

 

4. Рекомендувати виконавчому апарату Полтавської обласної ради при 

направленні звернення до Верховної Ради України запропонувати Комітету 

Верховної Ради України з питань аграрної та земельної політики запросити 

депутатів Полтавської обласної ради для участі у засіданні комітету при 

підготовці до другого читання законопроекту від 06.09.2021 № 6013 «Про 

особливості регулювання підприємницької діяльності окремих видів 

юридичних осіб та їх об’єднань у перехідний період». 
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6. СЛУХАЛИ: Про передачу земельних ділянок у приватну власність та 

користування громадянам України – учасникам бойових дій, членам сімей 

загиблих (померлих) ветеранів війни, які захищали незалежність, суверенітет та 

територіальну цілісність України і брали безпосередню участь в 

антитерористичній операції та операції Об’єднаних сил захисту безпеки 

населення та інтересів держави у зв’язку з військовою агресією російської 

федерації проти України та їх продажу на території Полтавської області. 

 

Таранова Т.А., начальник відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату Полтавської обласної ради, 

повідомила наступне: 

‒ відповідно до доручення наданого на пленарному засіданні двадцять 

другої сесії Полтавської обласної ради восьмого скликання від 24.03.2023 за 

пропозицією депутата Ярошенка В.М. проаналізовано питання про надання 

земель зазначеній категорії громадян; 

‒ за інформацією сільських, селищних, міських рад у приватну власність та 

користування громадянам України – учасникам бойових дій, членам сімей 

загиблих (померлих) ветеранів війни, які захищали незалежність, суверенітет та 

територіальну цілісність України і брали безпосередню участь в 

антитерористичній операції та операції Об’єднаних сил, захисту безпеки 

населення та інтересів держави, у зв’язку з військовою агресією російської 

федерації проти України у приватну власність передано 7582 земельні ділянки 

загальною площею 11697, 77 га.; 

‒ із зазначеної кількості для ведення особистого селянського господарства 

передано – 5942 ділянки, для будівництва і обслуговування жилого будинку, 

господарських будівель і споруд – 1233 ділянки, для ведення садівництва – 197 

ділянок, для індивідуального дачного будівництва – 3 ділянки та для 

будівництва індивідуальних гаражів – 207 ділянок; 

‒ найбільше виділено земельних ділянок  Оболонською сільською радою – 

706, Диканською селищною радою – 454, Пирятинською міською радою – 362, 

Хорольською міською радою – 390, Чорнухинською селищною радою – 319; 

‒ не подана інформація про виділення земельних ділянок Семенівською 

селищною радою, Пришибською, Коломацькою, Ланнівською, Мачухівською 

та Щербанівською сільськими радами. 

 

Антоненко Т.М., головний спеціаліст відділу використання земель, 

управління землеустрою, використання та охорони земель Головного 

управління Держгеокадастру у Полтавській області, повідомила: 

‒ відповідно до листа Головного управління Держгеокадастру у 

Полтавській області від 14.09.2015 № ДС-22-28-0.13-9948/23-15 (з внесеними 

змінами листом Головного управління Держгеокадастру у Полтавській області 

від 17.02.2016 № 22-28-0.13-2786/2-16) в Полтавській області запроваджена 

звітність Головного управління Держгеокадастру у Полтавській області у 

табличному вигляді «Інформація про надання у власність учасникам 
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антитерористичної операції територіальними громадами головними 

управліннями Держгеокадастру в областях»; 

‒ інформація подавалась наростаючим підсумком у розрізі 

адміністративно-територіальних одиниць; 

‒ листом Головного управління Держгеокадастру у Полтавській області від 

04.06.2021 № 2-28-0.132-58/66-21 ця інформація скасована; 

‒ за цей період було подано 34416 заяв на отримання земельних ділянок, за 

результатами розгляду яких:  

1) надано дозволів на розробку проєктів землеустрою 17094 шт. на площу 

30573,5426 га; 

2) відмовлено у наданні дозволів на розробку проєктів землеустрою 17249 

громадянам; 

3) затверджено 12611 проєктів землеустрою та передано громадянам 

22957,3591 га земель, в тому числі: для ведення особистого селянського 

господарства – 11707 ділянок площею 22854,8680 га, садівництва – 

903 земельні ділянки площею 102,3911 га, індивідуального дачного будівництва 

– 1 земельну ділянку площею 0,10 га.  

Відповіла на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, повідомив наступне: 

‒ Головне управління Держгеокадастру у Полтавській області володіє 

інформацією про всі землі в області, що не використовуються та ті, що 

знаходяться у спільному обробітку; 

‒ із 2024 року набере чинності норма закону, згідно якої невитребувані паї 

перейдуть до земель комунальної власності. 

Зазначив, що учасникам бойових дій треба платити кошти, а не давати 

землю. Запропонував на наступній комісії заслухати інформацію про кількість 

земель в Полтавській області та користувачів, для цього запросити інформацію 

у органів виконавчої влади. 

Сушко С.Ф., член постійної комісії, навів приклад про зацікавлених осіб, 

які збирають заяви від учасників бойових дій, після отримання земельних 

ділянок викуповують їх. 

Гришко І.І., голова постійної комісії, запитав про кількість земель запасу у 

Полтавській області та запропонував в послідуючому не розглядати питань, 

якщо їх ініціатор не з’являється на засідання комісії. 

Лемешко О.М., перший заступник голови Полтавської обласної ради, 

запитав про кількість в області земель державної форми власності та про 

співпрацю Головного управління Держгеокадастру у Полтавській області із 

Фондом державного майна України. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 
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ВИРІШИЛИ: інформацію начальника відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату Полтавської обласної ради 

Таранової Т.А. та головного спеціаліста відділу використання земель, 

управління землеустрою, використання та охорони земель Головного 

управління Держгеокадастру у Полтавській області Антоненко Т.М. взяти до 

відома. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: Про вирішення питання передачі самозалісених та придатних 

для створення лісів земельних ділянок державної та комунальної власності в 

постійне користування державним та комунальним лісогосподарським 

підприємствам. 

 

Рогожинський Ю.О., провідний інженер лісового господарства 

Слобожанського лісового офісу Державного спеціалізованого господарського 

підприємства «Ліси України», повідомив наступне: 

‒ указами Президента України від 07.06.2021 № 228/2021 «Про деякі 

заходи щодо збереження та відтворення лісів», від 29.09.2022 № 675 «Про 

введення в дію рішення РНБО України «Про охорону, захист, використання та 

відтворення лісів України в особливий період» передбачено проведення 

ідентифікації (виявлення) самозалісених та придатних для створення лісів 

земельних ділянок державної та комунальної власності з метою їх подальшого 

використання для досягнення оптимальної лісистості України; 

‒ протягом 2021 – 2022 років за ініціативою Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечено розроблення 62 технічних документацій із 

землеустрою щодо інвентаризації земель запасу лісового фонду загальною 

площею 890,4833 га; 

‒ на початку 2022 року додатково визначено 45 земельних ділянок 

самозалісених земель на території колишніх Машівського та Карлівського 

районів загальною площею 416 га, планувалося розробити землевпорядну 

документацію та передати державним лісогосподарським підприємствам; 

‒ протягом цього періоду в органах місцевого самоврядування отримано 

45 дозволів на розробку проєктів землеустрою щодо надання 

малопродуктивних земель запасу під заліснення загальною площею 

828,7788 га, з них розроблено 28 проєктів землеустрою на площу 488,0686 га; 

‒ за період 2021 – 2022 роки із 60 громад лише 18 місцевих рад 

запропонували під заліснення конкретні земельні ділянки; 

‒ з початком війни роботи фактично призупинені, не сприяло вирішенню 

завдань і масштабне реформування лісової галузі; 

‒ у 2023 році робота з визначення земельних ділянок запасу для заліснення 

проводиться у Великобудищанській сільській раді Миргородського району, 

Новогалещинській селищній раді Кременчуцького району та Великорублівській 

сільській раді Полтавського району; 
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‒ головною проблемою невиконання завдань програми Президента 

України «Зелена країна» є пасивність органів місцевого самоврядування у 

вирішенні питань визначення та передачі земельних ділянок під заліснення. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Дядик О.О., член постійної комісії, звернув увагу на неспроможність 

лісогосподарських підприємств проводити оформлення документації на вже 

виділені і заліснені земельні ділянки та навів приклад, який мав місце на 

території Кам’янопотоківській сільській раді Кременчуцького району, 

Полтавської області. Зазначив, що при такому підході до виконання Програми 

Президента України «Зелена країна» місцеві ради не нададуть земельних 

ділянок. 

Гришко І.І., голова постійної комісії, зазначив, що лісогосподарські 

підприємства мають право користуватися земельними ділянками на підставі 

матеріалів лісовпорядкування. 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, наголосив на 

необхідності визначення площ та поданні клопотань до розпорядників землі для 

оформлення відведення земельних ділянок під заліснення. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію провідного інженера лісового господарства Слобожанського 

лісового офісу Державного спеціалізованого господарського підприємства 

«Ліси України» Рогожинського Ю.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації провести 

нараду з головами районних військових адміністрацій і головами 

територіальних громад області за участю керівників структурних підрозділів 

Полтавської обласної військової адміністрації, Північно-Східного 

міжрегіонального управління лісового та мисливського господарства, 

Слобожанського лісового офісу Державного спеціалізованого господарського 

підприємства «Ліси України», Головного управління Держгеокадастру у 

Полтавській області з питання передачі самозалісених та придатних для 

створення лісів земельних ділянок державної та комунальної власності в 

постійне користування державним та комунальним лісогосподарським 

підприємствам для ведення лісового господарства та пов’язаних з ним послуг. 
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8. СЛУХАЛИ: Про матеріали до проєкту рішення обласної ради «Про Програму 

розвитку та підтримки аграрного комплексу Полтавщини за пріоритетними 

напрямками на період до 2027 року в новій редакції». 
 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив наступне: 

‒ у березні 2023 року постійною комісією обласної ради з питань аграрної 

політики та земельних відносин рекомендовано Полтавській обласній 

військовій адміністрації розглянути можливість фінансування оновлення 

матеріально-технічної бази Полтавського обласного навчально-

консультативного центру «Агротехнік» та внести відповідні пропозиції на 

розгляд обласної ради; 

‒така можливість фінансування є шляхом внесення змін до Програми 

розвитку та підтримки аграрного комплексу Полтавщини за пріоритетними 

напрямками на період до 2027 року;  

‒ Кабінетом Міністрів України прийнята постанова від 21.06.2021 № 750 

«Щодо сприяння впровадженню технологічного підходу "Індустрія 4.0" в 

Україні»; 

‒ у 2023 році почався четвертий етап промислової революції – 

впровадження технологічного підходу «Індустрія 4.0», це застосування в 

аграрному секторі цифрових технологій в поєднанні з існуючими 

технологічними процесами в сільському господарстві; 

‒ програму доповнено новим напрямком: «Впровадження сучасних 

технологій та інновацій в підготовці робітників для потреб аграрного сектору 

Полтавської області»; 

‒ в області підписаний Меморандум по сприянню розвитку напрямку 

«Індустрія 4.0» між обласною радою, обласною державною адміністрацією і 

Центром впровадження технологічного підходу «Індустрія 4.0», який діє на базі 

Полтавського державного аграрного університету; 

‒ в рамках проекту впровадження технологічного підходу  «Індустрія 4.0», 

запропоновано підготовку операторів безпілотних літальних апаратів для 

аграрного сектору та військових; 

‒ підготовка операторів планується проводитися на базі підприємств 

комунальної власності, на це передбачено кошти у сумі 5,5 млн грн на 2023 рік; 

‒ в цілому Програма розвитку та підтримки аграрного комплексу  

Полтавщини за пріоритетними напрямками на період до 2027 року викладена в 

новій редакції, завдяки чого планується досягнути: 

1) впровадження сучасних технологій та інновацій, що забезпечить 

створення сучасної матеріально-технічної бази для підготовки операторів 

безпілотних літальних апаратів (агродронів) та механізаторів 

сільськогосподарського виробництва; 

2) зменшення переліку вимог, які стримують виконання програми і 

спрощують доступ до неї учасникам бойових дій, особам, які захищали 

незалежність, суверенітет та територіальну цілісність України і брали 

безпосередню участь в антитерористичній операції; 
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3) перерозподілу невикористаних коштів за попередні роки, не збільшуючи 

загальної суми коштів, визначених програмою. 

Запропонував підтримати прийняття змін до Програми розвитку та 

підтримки аграрного комплексу Полтавщини за пріоритетними напрямками на 

період до 2027 року. Відповів на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, запитав про потребу в 

підготовці операторів безпілотних літальних апаратів. Запропонував доручити 

Полтавській обласній військовій адміністрації внести проєкт рішення на 

розгляд Полтавської обласної ради. 

Дядик О.О., член постійної комісії, запитав про наявність коштів на 

навчання операторів безпілотних апаратів. 
 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 
 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 
 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації внести в 

установленному порядку на розгляд обласної ради проєкт рішення «Про 

Програму розвитку та підтримки аграрного комплексу Полтавщини за 

пріоритетними напрямками на період до 2027 року в новій редакції». 

 

9. СЛУХАЛИ: Різне. 

Капленко В.І., заступник голови постійної комісії, повідомив про 

нераціональне використання лісів та лісосмуг на території області, зазначив, що 

лісосмуги не мають балансоутримувача, розрослися та загрожують проїзду 

сільськогосподарської техніки. 

Запропонував на наступному засіданні постійної комісії з питань аграрної 

політики та земельних відносин розглянути питання про кількість лісів та 

лісових смуг на території Полтавської області, які не використовуються. 

Дядик О.О., депутат обласної ради, повідомив про вирубку лісосмуг на 

межі Пришибської і Козельщинської територіальних громад у Кременчуцькому 

районі та бездіяльність громад і правоохоронних органів щодо вирішення цього 

питання.  

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

запропонував депутатам звернутися до обласної військової адміністрації з 

листом щодо вирішення питання несанкціонованої рубки лісосмуг.  

 

 

Голова постійної комісії Іван ГРИШКО 


